
 

 

14. januar 2015 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Er det Naalakkersuisuts vurdering, at medlemmerne af inatsisartut i 

større eller mindre grad fremsætter beslutningsforslag, som har til 

formål at gavne deres egne hjembyer, er der fortaget en undersøgelse 

på det?  

2. Er det Naalakkersuisuts vurdering at udviklingen i de byer og bygder 

der ikke har folkevalgte repræsentanter er mindre/større?  

 (Medlemmer af Inatsisartut Suka F. Frederiksen og Anders Olsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Lov om valg til Landstinget blev i 1998 ændret, således at Grønland blev omdannet 

til en enkelt valgkreds. Før da blev 26 af Tingets medlemmer valgt i forskellige 

valgkredse, hvor Nanortalik til Paamiut valgkredsen var repræsenteret af 6 

mandater.   

Grønland er geografisk så stor, at levevilkårene samt kulturen er forskellig fra sted 

til sted. 

Efter kommunesammenlægningerne er forskellene blevet endnu tydeligere, hvor 

man nu i tiltagende grad efterlyser medindflydelse i de enkelte steder. Valgkampen 

og valget viser klart, at folk ønsker en geografisk repræsentation.  

 

Det er vigtigt, at udviklingen i både byer og bygder sker mere ligeligt, således at 

man opnår en mere ligelig udvikling. 

  

Vi ønsker at spørgsmålene besvares indenfor 10 arbejdsdage. 


